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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare och 

tid för justering 

Det utsända förslaget till dagordning godkändes. Protokollet 

justeras av ordföranden och Stefan Back (L) torsdag 13 oktober 

och anmäls därefter till stadsdelsnämnden den 20 oktober. 

 

§ 2 Uppdaterad balanslista 

Uppdaterade balanslistor över aktuella och utförda uppdrag 

redovisas som bilaga 1 och 2 till protokollet. 

 
§ 3 Beredning av ärenden till nämnden den 15 november 

– förslag till nya riktlinjer för föreningsstödet 

Förvaltningens kultursamordnare Marie Ehrenbåge presenterade 

förvaltningens preliminära förslag till nya riktlinjer för nämndens 

föreningsstöd. Förslaget har också redovisats för pensionärsrådet 

och rådet för funktionshinderfrågor, och även för Farsta 

ungdomsråd, för att ge råden chans att lämna synpunkter innan 

ett färdigt förslag presenteras för stadsdelsnämnden. 

 

Ordföranden Martin Westin (MP) menade att det verkar vara ett 

bra och gediget förslag. Dock konstaterade han att stödet 

fortfarande har fokus på traditionella former av engagemang, det 

vill säga föreningar. Förvaltningen menade att föreningar har 

fördelen att vara hållbara över tid, att det därmed blir mer 

långsiktighet i det stöd nämnden ger.  

 

Diskuterades det faktum att budgeten för stödet varit konstant 

under ganska många år, att föreningarna som söker stöd blir fler 

och att det kan leda till kritik att enskilda föreningar därför kan få 

mindre stöd. Budgeten tas från nämndens olika 

verksamhetsområden och kan ökas, om nämnden så vill och 

bedömer att det finns utrymme. Från en eventuell högre nivå är det 

nog sedan inte realistiskt att åter kunna minska stödet. Rådet bad 

förvaltningen att inför 2018 års verksamhetsplan få information om 

hur föreningsstödet är utformat i andra stadsdelsområden och hur 

stora belopp som avsätts, som underlag för fortsatta diskussioner. 
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§ 4 Diskussion: Hur vi kan säkerställa att demokrati-

arbetet blir långsiktigt och uthålligt, att det inlemmas i 

förvaltningsorganisationen och i styrningen? 

Ordföranden hade inför dagens sammanträde föreslagit en 

diskussion om hur nämnden kan försäkra sig om att demokrati-

arbetet blir långsiktigt och uthålligt, att det inlemmas i 

förvaltningsorganisationen och i styrningen. Moa Sahlin (S) 

menade att det är svårt som förtroendevald att avgöra var gränsen 

går mellan beslutsfattande politiker och verkställande 

tjänstepersoner, att inte trampa in på sådant som är förvaltningens 

ansvar. Moa ser samtidigt att både nämnd och förvaltning genom 

demokratiarbetet skaffar sig kompetens att vara stolt över, att 

andra instanser i staden refererar till de processer som pågår i 

Farsta.  

 

Martin Westin föreslog att förvaltningen utarbetar ett förslag till 

hur en institutionalisering av demokratiarbetet och erfarenheterna 

från det skulle kunna gå till, så att nämnden kan vara trygg med 

att erfarenheterna lever vidare. Det handlar bland annat om hur 

verktygen medborgarbudget och medborgarforum kan användas i 

ordinarie verksamhet. En skrivelse – eventuellt gemensam för 

alla partier – om ett sådant uppdrag till förvaltningen kommer att 

formuleras till ett kommande nämndsammanträde. 

 

Diskuterades också om de turnerande nämndsammanträdena har 

varit framgångsrika när det gäller att öka invånarnas engagemang 

och delaktighet i demokratiska processer. (Hittills har 

nämndsammanträden hållits i Fagersjö, Hökarängen och Farsta 

strand, förutom i Farsta centrum.) Vice ordföranden Klas 

Wissman (M) menade att turnén inte har varit någon succé sett 

till antalet besökare. Moa Sahlin tyckte dock att det har varit 

intressant att få besöka olika stadsdelar. Lars Bäck (V) framhöll 

istället de mer välbesökta medborgarforumen som en bra form 

för mer direkt dialog mellan invånare och förtroendevalda. Även 

de temakvällar om förskoleplanering som anordnades våren 2015 

var mycket framgångsrika och produktiva. De ledde bland annat 

till att flera konkreta förslag om lokalisering av nya förskolor 

kunde överlämnas till Skolfastigheter i Stockholm AB, SISAB. 
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§ 5 Försöksverksamheten i Fagersjö 

a) Rapport från samverkansgruppens möte den 13 september 

Förvaltningens demokratisamordnare Beatriçe Hasani 

rapporterade från möte den 13 september med samverkans-

gruppen i Fagersjö. Det tiotal personer som deltog – 

föreningsföreträdare, olika kommunala förvaltningar, 

fastighetsägare, kyrkan och andra – var eniga om att gruppen 

är ett bra forum för utbyte av både erfarenheter och aktuell 

information om stadsdelen. Skolans närvaro efterlystes. Alla 

tyckte att det vore bra med en mer djupgående 

informationspunkt vid kommande möten, där deltagarna 

informerar från sina olika horisonter. 

 

b) Mötesplatsen – uppdatering 

Beatriçe berättade att fler deltagare nu kommer till de olika 

aktiviteter som blev resultatet av medborgarbudgetprocessen. 

Förvaltningschef Kerstin Sandström berättade att 

förvaltningen också planerar annan verksamhet i lokalen än 

den som röstades fram. Förvaltningen funderar också på hur 

Mötesplatsen ska kunna leva vidare över tid, hur allt praktiskt 

ska lösas. 

 

Diskuterades även den föreslagna kommande medborgarbudgeten 

om aktivitetsytan Måsen, ett ärende som nämnden kommer att ta 

ställning till vid sitt sammanträde den 20 oktober. Lars Bäck 

poängterade att det är viktigt att även samfällighetsföreningarna 

kontaktas i den nya processen. Martin Westin ser gärna att 

förvaltningen lägger extra resurser på arbetet, utöver de inom 

förvaltningen och trafikkontoret som redan är planerade att ingå. 

 

§ 6  Ungdomskommissionens rapport om sommarens 

kontakter med Farstaungdomar: ”Hur kan vi bygga 

broar mellan ungdomarna & politikerna?” 

Kerstin Sandström menade att de tre förslag som tas upp i 

Ungdomskommissionens rapport inte kan tillämpas rakt av i 

Farsta, men att förvaltningen ser om delar av förslagen kan 

komma till nytta.  

 

Rådet diskuterade ungdomars önskemål om ett digitalt verktyg 

för kontakter med förtroendevalda och förvaltningar. Staden 
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planerar att utveckla en app som är specifik för Stockholm. En 

förstudie pågår. Kerstin Sandström nämnde att ungdomar även 

efterlyser meeting rooms och att demokrativeckan den 6-10 

februari nästa år kan vara ett bra tillfälle för nämnden och 

ungdomar att träffas. Kanske har även partierna idéer utifrån 

kommissionens rapport. Lars Bäck föreslog att gruppledarna 

funderar vidare på det. 

 

§ 7  SKL:s nätverk för medborgarbudget och 

styrgruppsmötet den 30 november  

Rådet föreslog att majoritetspartierna företräds av två personer 

och oppositionspartierna av en person vid SKL:s styrgruppsmöte 

den 30 november i nätverket för medborgarbudget. Föreslogs att 

gruppledarna kommer överens om representationen utifrån rådets 

rekommendation, och att nämnden sedan ger dessa företrädare i 

uppdrag att delta. 

 

§ 8 Övriga frågor 

Kerstin Sandström berättade att en inbjudan med program till 

konferensen Lärdomar Söderort den 21 november kommer inom 

kort. 

 
§ 9 Nästa sammanträde 

Rådet håller sitt nästa sammanträde tisdag den 6 december 

klockan 18.00. 

 

§ 10 Sammanträdet avslutades 

Ordföranden tackade alla och avslutade sammanträdet. 


